
 

ACTA NÚM.7 
 

 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
 
Titulars 
Francesc Accensi Alemanay, 
Jordi Barbé García  
Albert Branchadell Gallo 
Marc Caravaca Rodríguez 
Jaume Farrés Vicén 
Margarita Martí Nicolovius 
Montserrat Masoliver Puig 
Montserrat Pi Llorens 
Maria José Recoder Sellarés 
Josep Ros Badosa 
Nuria Ros Rovira 
Alexandrina Rusu 
Vicenç Sellés Martínez 
 
 
Suport 
Joaquim Bernabe Rodenas 
Marta Bertrán Tarrés  
Gemma García Alonso 
Anna Matamala Ripoll 
Eva Miquel Valdés 
David Paloma Sanllehí 
Jordi Prat Fernández 
Valeri Sorolla Amat 
Ana Valencia Veloso 
 

A Bellaterra, a les 10:00 h del 26 d’ 
octubre de 2017, es reuneixen en sessió 
ordinària a la sala de juntes del Rectorat i 
sota la presidència de la vicerectora 
d’Estudiants i Cooperació, la doctora 
Sara Moreno Colom, els membres de la 
Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat 
assenyalats al marge. 

 
 
S’han excusat d’assistir a la reunió les senyores Anna Cros Alavedra i Esther 
Fernández Mostaza 
 
 
No hi assisteixen les senyores i senyors següents:  
 
Marta Arumí Ribas, Lluna Berlanga Mascuñán, Antoni Castelló Tarrida, Pilar Cortés 
Barrado, José Manuel Egea Zoyo, Juana Gallego Ayala, Òscar Gómez Pitart, Carles 
Górriz López, David Jiménez Jiménez, Mercè Martí Ripoll, Carlos Martinez Lizama, 
David Montpeyó García-Moreno, Sara Moreno Colom, Salvador Navarro Soto, Alfonso 
Salinas Díaz, Carlos Sánchez Lancis, Manuel Santirso Rodríguez, David Sirvent Maza, 
Francesc Javier Such Martí i Francisco Javier Tirado Serrano. 
 
Hi actua com a secretària la senyora Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet 
Jurídic. 
 
Hi assisteixen com a convidada la senyora Susana Sánchez Ceba. 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe de la presidenta de la Comissió. 
3. Presentació del Projecte d’emprenedoria social i ètica. 
4. Informació sobre l’elaboració del Segon pla d’acció per a la igualtat d’oportunitats 
per a les persones amb discapacitat a la UAB per al període 2018-2022. 
5. Elecció dels membres de la comissió d’adjudicació de la Convocatòria d’ajuts per a 
estades i treballs per al curs 2017-2018. 
6. Assumptes de tràmit. 
7. Torn obert de paraules. 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat acorda aprovar l’acta 
corresponent al dia 6 de juliol de 2017. 
 
 
2. Informe de la presidenta de la Comissió 
 
Abans d’iniciar l’informe, la presidenta de la Comissió d’Alumnat i Ocupabilitat comenta 
el calendari per a les properes comissions de l’any 2018, i concreta que estan 
previstes per al 25 de gener, el 12 d’abril i el 28 de juny. 
 
A continuació, comença l’informe. En relació amb la vaga d’estudiants de la setmana 
passada, explica que a la UAB la vaga es va ampliar als dies 25, 26 i 27 d’octubre, 
amb un seguiment desigual segons els dies i els centres: mentre que en algunes 
facultats pràcticament no hi va haver classes, en altres hi va haver piquets que 
bloquejaven els accessos i van impedir l’assistència a classe fins a les deu del matí, 
moment en què es van poden obrir el accessos, i en altres l’activitat docent va 
discórrer quasi amb normalitat. La presidenta puntualitza que el posicionament de 
l’Equip de Govern en aquest assumpte és garantir tant el dret de vaga com el dret 
d’assistència a classe dels estudiants. No obstant això, reconeix que el primer i el 
segon dia de vaga no es va poder garantir el dret d’assistència a classe fins a les deu 
de matí. En aquest sentit, davant d’eventuals properes convocatòries, transmet que, 
des de gerència, s’està treballant per disposar dels recursos necessaris per garantir la 
lliure elecció dels drets de la comunitat universitària. 
 
Sobre el Pla d’acció tutorial (PAT), que va ser elaborat i aprovat per aquesta Comissió 
el curs passat, informa amb satisfacció de la possibilitat d’accedir a tota la informació 
per internet, i a continuació mostra als membres la manera de fer-ho. 
 
Amb referència al Servei d’Ocupabilitat, confirma que ja està instal·lat a la planta de 
dalt del bar de la plaça Cívica, i que la Fundació Alumni ocupa els mateixos espais que 
ha deixat el Servei d’ocupabilitat. 
 
Respecte als Premis per als Millors Treballs de Fi de Grau per a la Transformació del 
Canvi Social, exposa que ja s’ha acabat el termini de presentació de manera molt 
satisfactòria, i que el proper 28 de novembre tindrà lloc el primer lliurament de premis. 



 
Sobre el programa d’acollida per a persones refugiades de la Fundació Autònoma 
Solidària, esmenta la voluntat que els refugiats que arribin puguin continuar els 
estudis, i que, tot i les dificultats per convalidar-los, s’està treballant per trobar-hi una 
solució. 
 
Pel que fa al PAT, esmenta que inclou un servei contra l’assetjament que oferirà el 
SiPEP, que és un laboratori de prestació de serveis de la Facultat de Psicologia, i que 
garantirà una primera atenció psicològica a persones que han patit una situació 
d’assetjament, i la posterior derivació a la xarxa pública. Des d’avui funciona aquest 
servei, tots els dimecres de deu del matí a tres de la tarda, i està situat a la sala P-23 
de la Facultat de Psicologia. 
 
En relació amb la festa major de la UAB, informa que el proper 9 de novembre tindrà 
lloc una nova edició. Explica que algunes de les novetats són la restauració i la 
participació dels gegants, la potenciació de l’espai entre l’hemeroteca i el bar de la 
plaça Cívica, així com el programa d’activitats específics entorn del lema de la festa 
“La salut mental, visible i sense estigmes” que inclou, entre altres, un Scape Room. 
Sobre el lema, comenta, que coincidint amb el dia mundial de la salut mental, el passat 
10 d’octubre, va tenir lloc una xerrada de l’alpinista Edurne Pasaban (que va explicar la 
seva història de salut mental en primera persona), a la qual hi va haver una gran 
assistència, i que va tenir l’objectiu de fer aflorar i naturalitzar els problemes de salut 
mental en el context de la universitat. Afegeix que s’ha contactat amb una institució 
especialitzada, denominada Obertament, per tal de tenir un assessorament expert en 
el disseny de les activitats. Entre altres propostes, ha permès organitzar un grup 
d’alumnes activistes de la UAB que dinamitzaran punts de trobada durant la festa 
major, facilitaran informació i participaran en el pregó.  
 
A continuació, s’obre un torn obert de paraules. Els membres de la Comissió traslladen 
la seva inquietud davant la vaga, ja que s’està arribant a un moment molt crític: 
transmeten que els accessos d’alguns centres es van bloquejar completament, en 
altres no es va poder accedir a les aules i, un cop habilitats espais alternatius, es 
distorsionava l’activitat amb micròfons, en altres centres es va accedir a les aules on hi 
havia activitats d’avaluació i hi va haver incidents i situacions molt tenses; pregunten si 
els recursos que es volen implementar per garantir el dret d’assistència a classe 
inclouen més personal, i si es farà alguna acció de prevenció; denuncien l’actitud més 
passiva de l’habitual dels vigilants de seguretat, que no van patrullar en alguns 
passadissos; es demana una activitat de protecció més intensa, específicament a la 
Facultat de Filosofia i Lletres, per tal d’evitar l’ocupació absoluta del centre, així com la 
solidaritat d’altres centres; se suggereix que s’enviï un missatge de tranquil·litat en 
relació el context polític per a tots els estudiants, tal com es va fer amb els estudiants 
internacionals. D’altra banda, pregunten si cada centre s’ha d’adaptar al PAT o 
simplement s’ha de prendre com a referent, i es comenta que la representació dels 
estudiants en les comissions delegades és baixa. 
 
La presidenta de la Comissió recull totes les queixes i suggeriments en relació amb el 
tema de la vaga i indica que l’Equip de Govern és totalment conscient d’aquesta 
situació que pot generar tensions en el futur segons com esdevingui el context. Afegeix 
que s’està treballant per trobar els recursos necessaris, en sentit ampli, per garantir 
ambdós drets: el de vaga i el d’assistència a classe. Assumeix que dimecres i dijous, 
fins a les deu del matí, no es va poder garantir l’accés a les classes, cosa que 
s’intentarà que no torni a passar. Pel que fa al PAT, explica que els plans dels centres 
són perfectament vàlids, i que la idea és que el PAT sigui un pla paraigües en el qual 
s’adscriguin els plans dels diferents centres. Respecte a la representació estudiantil en 
aquesta Comissió, comparteix aquesta inquietud i espera que al proper Consell 



d’Estudiants s’escullin alguns representants per poder cobrir algunes de les baixes 
actuals. 
 
 
3. Presentació del Projecte d’emprenedoria social i ètica 
 
La presidenta de la Comissió presenta el Projecte d’emprenedoria social i ètica, 
impulsat pel Vicerectorat d’Alumnat i Ocupabilitat i el Consell Social. Aquest projecte 
aglutina un conjunt d’iniciatives i activitats amb l’objectiu de promoure la generació i el 
desenvolupament d’idees en àmbits socials –de forma transversal i multidisciplinària– 
entre els estudiants i els titulats de la Universitat, i es pot dividir en quatre fases: el 
foment dels instruments necessaris perquè l’alumnat pugui generar idees; el curs 
virtual sobre generació d’idees i emprenedoria social i ètica, transversal i dirigit a tot 
l’alumnat, que inclou cinc píndoles formatives que consten de presentacions 
audiovisuals de vuit a deu minuts de durada i accés gratuït, que ha tingut prou èxit i es 
tornarà a oferir al gener; l’esdeveniment UAB Reptes, que tindrà lloc el proper 22 de 
novembre i en què es plantejaran quatre reptes relacionats amb els Objectius del 
Desenvolupament Humà a un grup interdisciplinari d’alumnes per tal d’ajudar-los a 
articular idees i generar una proposta que permeti visualitzar un camí a seguir per a la 
solució del problema, i el disseny d’un mínor d’Emprenedoria i Innovació Social per 
acabar d’especialitzar-se. 
 
A continuació, s’obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió pregunten si el 
curs virtual sobre generació d’idees i emprenedoria social i ètica dona crèdits als 
estudiants, a la qual cosa la presidenta de la Comissió respon que no, però que el 
segon quadrimestre sí que hi haurà dues activitats que en donaran. D’altra banda, els 
membres de la Comissió plantegen la possibilitat que el personal d’administració i 
servei (PAS) pugui participar en aquest curs, a la qual cosa la presidenta contesta que 
s’ho anota per parlar-ho amb el vicerector de PAS. 
 
 
 
4. Informació sobre l’elaboració del Segon pla d’acció per a la igualtat d’oportunitats 
per a les persones amb discapacitat a la UAB per al període 2018-2022 
 
La presidenta de la Comissió informa sobre el procés d’elaboració del Segon pla 
d’acció per a la igualtat d’oportunitats per a les persones amb discapacitat a la UAB 
per al període 2018-2022. Explica, que el Primer pla, amb una durada de quatre anys i 
vigent fins a 2015, incloïa trenta-dues mesures, de les quals s’està fent balanç i que 
serviran com a base per al disseny del Segon pla. Pel que fa a aquest Segon pla, es 
planteja la possibilitat que tingui una durada de sis anys en comptes de quatre (2018-
2024), ja que moltes de les mesures són permanents, i que consti de quatre eixos en 
lloc de sis: sensibilització i creació de l’estat de l’opinió; accessibilitat; 
desenvolupament de l’activitat del treball, l’estudi i la promoció, i política universitària. 
Afegeix que s’ha creat una comissió d’experts i representants de la Comunitat en què 
es discutirà una primera proposta perquè en la propera Comissió es debati i a finals 
d’any o principis del vinent s’aprovi. 
 
A continuació, s’obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió comenten la 
mala orientació que reben els alumnes abans d’arribar a la Universitat. La presidenta 
de la Comissió respon que seria recomanable que des de la Secretaria d’Universitats 
de la Generalitat de Catalunya els orientés prèviament a l’inici dels estudis, ja que un 
cop iniciats els estudis la capacitat de reorientació és molt limitada, però que en 
qualsevol cas la UAB ha de ser una universitat inclusiva i amb clara convicció de 
treball que garanteixi la igualtat d’oportunitats.  



D’altra banda, el degà de la Facultat de Biociències esmenta el cas d’una persona amb 
discapacitat que requereix una petita inversió per a la compra d’una aparell específic, i 
pregunta si hi ha alguna partida dels pressupostos que es pugui fer càrrec d’aquest 
cost. La presidenta de la Comissió respon que es tracta d’un cas que ja coneix, en què 
ja s’està treballant i sobre el qual s’ha demanat un informe tècnic per determinar les 
necessites concretes d’aquesta persona i els recursos disponibles de la mateixa 
Universitat i/o d’altres institucions. 

 
 

5. Elecció dels membres de la comissió d’adjudicació de la Convocatòria d’ajuts per a 
estades i treballs per al curs 2017-2018 
 
La presidenta de la Comissió informa que s’han convocat uns ajuts per a alumnes 
matriculats d’assignatures que inclouen sortides de camp obligatòries amb pernoctació 
fora de la Universitat. Afegeix que el termini de presentació de sol·licituds per a 
aquests ajuts ja ha finalitzat i ara s’han d’adjudicar, per la qual cosa s’ha de crear una 
comissió d’adjudicació formada per quatre docents i un estudiant, i pregunta si algun 
membre hi vol participar.  
 
Albert Branchadell, Jaume Farrés i Marc Caravaca s’ofereixen per participar en la 
comissió d’adjudicació de la Convocatòria d’ajuts per a estades i treballs per al curs 
2017-2018.  
 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
El vicedegà d’Alumnat de la Facultat de Ciències de la Comunicació demana que quan 
es convoqui els membres i els convidats d’aquesta Comissió quedi clar si se’ls 
convoca com a membres o com a convidats. La presidenta de la Comissió esbrinarà la 
possibilitat que hi hagi dues convocatòries diferents, una per a convidats i una altra per 
a membres, així com dos fulls de signatures diferents.  
 
 
 
A les 12.00 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
 
La secretària Vist i plau 
 La presidenta 
 


